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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 28.06.2022r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ul Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 14:00 – 15:40 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Andrzej Wenda 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Michał Bąk 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Beata Kopta. 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przypomniała 

wcześniej przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, 

trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu rozliczania dotacji.  

4. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2021 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2021. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie 

Gminy Więcbork do Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Sępólna 

Krajeńskiego. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Sypniewo.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego  

o zmianę rodzaju miejscowości Runowo-Kolonia. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na 

okres 5 lat nieruchomości położonej w Sypniewie, stanowiącej część działki nr 278/1.  
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Wituni. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 41/2 położonej przy ul. Gdańskiej w Więcborku, 

gmina Więcbork 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr 314/5 położonej przy ul. Krajeńskiej, gmina 

Więcbork. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 

2012-230 aktualizacja”. 

13. Sprawy różne. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

 

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji tematyki posiedzenia. 
 

Pierwszy z realizowanych bloków tematycznych dotyczył sfery finansów Gminy Więcbork  

i ta część omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk.  

Projekty uchwał finansowych: 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów (§2020) i wydatków (§4270)  
w rozdziale 71035 o kwotę 120.000,00 zł w związku z pismem Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego z dnia 14 kwietnia 2022r. znak: BW.III.5230.666.2022.MK informującego  
o przyznaniu dotacji (druga transza) na realizację zadania opieki nad obiektami 
grobownictwa wojennego (remont elementów urządzenia cmentarza ofiar w Karolewie). 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75023 §0940 o kwotę 28.920,00 zł  
w związku ze zwrotem VAT od faktur doradztwa podatkowego w części dotyczącej 
czynności opodatkowanych. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 90.152,00 zł  
w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  
w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  
w rozdziale 85154 w §4010, §4110 i §4120. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75801 §2920 o kwotę 364.195,00 zł  
w związku z wpływem pisma Ministra Finansów znak: ST3.4750.17.2022.1.g z dnia 14 
czerwca 2022r. zwiększającego plan subwencji oświatowej na 2022 r. W planie 
finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80195 § 4790. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 8.700,00 zł w związku  
z otrzymanymi następującymi darowiznami: 

- na organizację Turnieju Sołectw w Wituni kwocie łącznej 3.700,00 zł od przedsiębiorców 
z terenu Wituni i Więcborka, 

- na budowę wiaty w Szkole Podstawowej w Sypniewie w kwocie 5.000,00 zł od firmy 
Goodvalley Agro. 

6. Zwiększa się plan dochodów (§2700) w rozdz. 80101 o kwotę 400,00 zł w związku  
z uzyskanym dofinansowaniem kosztów kształcenia ustawicznego pracowników  
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z Krajowego Funduszu Szkoleniowego. 
7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 85195 §2180 o kwotę 136,00 zł w związku  

z wpływem środków z Funduszu Przeciwdziałania COYID-19 jako refundacja kosztów 
organizacji transportu na szczepienia dla osób mających trudności w dotarciu na 
szczepienie oraz dla osób niepełnosprawnych. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90005 §2460 o kwotę 7.650,00 zł  
w związku z realizacją porozumienia z dnia 19.01.2021 r. na mocy, którego WFOŚiGW  
w Toruniu ze środków udostępnionych przez NFOSiGW pokryje koszty organizacji  
i funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego w ramach programu 
priorytetowego „Czyste powietrze". 

9. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 90095 § 2460 dokonano na złożonego 
wniosku do WFOŚiGW w Toruniu na sfinansowanie przedsięwzięcia pn.: „Ed-Ek  
o czystym powietrzu” w wysokości 20.000,00 zł. W planie finansowym wydatków budżetu 
zmiany ujęte zostały w § 4170, § 4210. 

10. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 
- 01095§0750 o kwotę 6.000,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 
- 70005 §0470 o kwotę 760,00 zł (wpływ z opłat za trwały zarząd), 
- 70005§0760 o kwotę 600,00 zł (wpływ z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 
- 71095§0830 o kwotę 500,00 zł (wpływy z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim) i w 71095  §0920 o kwotę 42,00 zł (odsetki od zaległych wpłat za usługi 
rezerwacji miejsca targowego), 

- 75011 §2360 o kwotę 2,00 zł oraz w 85228§2360 o kwotę 190,00 zł (dochody JST 
związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

- 75023 §0970 o kwotę 1.200,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ z tytułu 
rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

- 75616§0360 o kwotę 7.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 
- 75618§0490 o kwotę l .600,00 zł (wpływy z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 
- 75618§0690 o kwotę 2.017,00 zł (wpływy z opłat różnych zrealizowanych przez 

USC), 
- 75814§0920 o kwotę 51.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- 80101 §0610 o kwotę 100,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich 

duplikatów), 
- 80101 §0750 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

- 80113§0830 o kwotę 800,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 
o wskazane kwoty planu finansowego. 

11. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu pn.: 
„Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork" o kwotę 
200.213,00 zł w związku z aneksem do umowy o dofinansowanie realizacji tego zadania  
z budżetu UE. Zgodnie z aneksem zakończenie zadania nastąpi z końcem br., zatem 
rozliczenie finansowe projektu nastąpi w 2023r. Dodatkowo w tym zadaniu zwiększa się 
plan finansowy wydatków inwestycyjnych o kwotę 180.000,00 zł w związku z toczącym 
się postępowanie przetargowym na wyłonienie wykonawców zadania. Najtańsze oferty 
przekraczają łącznie założone środki o wskazaną kwotę. 

12. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 01008 w §4270  
o kwotę 25.000,00 zł celem przeprowadzenia prac melioracyjnych rowów będących 
własnością Gminy Więcbork. 

13. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 
- w §4210 zwiększa się plan o kwotę 50.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

materiałów drogowych do bieżącego utrzymania dróg gminnych, 
- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 60.000,00 zł celem wykonania remontu drogi 

gminnej działka nr 264/1, obręb Runowo Krajeńskie, relacji Runowo Krajeńskie - 
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Chłopigost, 
- w §6050 zmniejsza się plan o kwotę 440.896,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Budowa drogi publicznej nr 020701C wraz z siecią kanalizacji deszczowej - ul. 28 
styczna w Więcborku od km 0+017,81 do km 0+264,91 i od km 0+000,00 do km 
0+050,96 oraz przebudowa skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 241". Zadanie to 
będzie realizowane w ramach Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład, 

- w §6050 zwiększa się plan o kwotę   6.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 
„Utwardzenie miejsc postojowych przy ul. Strażackiej w Sypniewie" w związku ze 
wzrostem cen materiałów drogowych. Zadanie to realizowane jest w ramach funduszu 
sołeckiego Sołectwa Sypniewo. Zmiana wynika z uchwały nr 1/2022 Rady Sołeckiej 
Sołectwa Sypniewo z dnia 10.06.2022 r. Jednocześnie Rada zrezygnowała z zakupu 
części doposażenia placu zabaw zmniejszając plan finansowy na zadanie pn.: 
„Przebudowa ogrodzenia przy placu zabaw w Sypniewie i doposażenie placu". 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 w §4300 o kwotę 5.500,00 zł 
celem realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego opisanego w pkt 2 
uzasadnienia. 

15. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75095 dokonano następujących zmian: 
- w §4170 zwiększa się plan o kwotę  1.400,00 zł celem zakupu usług wykonania pater 

dla zwycięzców w gminnym Turnieju Sołectw, 
- w §4210 zwiększa się plan o łączną kwotę 26.200,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

upominków dla sołectw biorących udział w gminnym Turnieju Sołectw i materiałów 
do organizacji tego turnieju (6.200,00 zł), na zakup materiałów do organizacji 
gminnych dożynek (20.000,00 zł), 

- w §4300 zwiększa się plan o łączną kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup  
i montaż dwóch masztów flagowych na Placu Jana Pawła II w Więcborku (5.000,00 
zł), na zakup usług go organizacji gminnych dożynek (20.000,00 zł), 

- w §4600 zwiększa się plan o kwotę 390.875,00 zł z przeznaczeniem na spłatę 
wierzytelności w związku z nabytym spadkiem po zmarłym mieszkańcu Gminy 
Więcbork, zgodnie z Postanowieniem Sądu Rejonowego w Tucholi I Wydział Cywilny 
z dnia 25.04.2019 r. syng. Akt: I Ns 1/17. 

16. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 390.875,00 zł celem sfinansowania spłaty 
wierzytelności opinanej 15 niniejszego uzasadnienia. 

17. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup używanego autobusu 
do przewozu uczniów" o wartości 150.000,00 zł. 

18. W rozdziale 75085, 85415 i 85516, dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 4 i 17, 
dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w związku  
z bieżącym, ich funkcjonowaniem. 

19. Oprócz zmian opisanych w pkt 3 niniejszego uzasadnienia, zwiększa się plan finansowy 
wydatków w rozdziale 85154 o łączną kwotę 63.900,00 zł w §4170, §4210, §4300 i §4610. 
Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2021r. środków uzyskanych  
z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na 
realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

20. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85504 pomiędzy §4040  
a §4280 o kwotę 400,00 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków na badania  
z zakresu medycyny pracy. 

21. W planie finansowym wydatków w rozdziale 90015 dokonano następujących zmian: 
- w §4260 zmniejsza się plan o kwotę 34.000,00 zł celem sfinansowania zmian  

w budżecie w rozdziale 60016 w §4210 (analiza dotychczasowego wykonania 
pozwala na bezpieczną korektę planu), 

- w §4270 zmniejsza się plan o kwotę 40.000,00 zł celem sfinansowania zmian  
w budżecie w rozdziale 60016 w §4270 (podpisana umowa na konserwację 
oświetlenia ulicznego na br. umożliwia zmniejszenie planu). 

22. W planie finansowym wydatków w rozdziale 90019 dokonano następujących zmian: 

- w §4300 zwiększa się plan o kwotę 4.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

monitoringu składowiska w Dalkowie, 
- w §6230 zmniejsza się plan o kwotę 15.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Dofinansowanie do budowy studni wierconych" w związku z brakiem wniosków 
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mieszkańców o ten rodzaj dofinansowania. 
23. W planie finansowym wydatków inwestycyjnym w zadaniu pn.: „Doposażenie świetlic 

wiejskich w miejscowościach Jastrzębiec, Pęperzyn i Witunia położonych na terenie 
Gminy Więcbork objętej Krajeńskim Parkiem Krajobrazowym" dokonuje się aktualizacji 
planu pomiędzy §6059 a §6057. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, czy oprócz długu po zmarłym, Gmina przejęła 

również dobra, z których czerpie profity. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że tak, a należy to nich działka rolna w Wituni, 

której Gmina Więcbork jest jedynym właścicielem. Poza tym są również dwa lokale 

mieszkanie, w których Gmina jest współwłaścicielem. 

Przewodnicząca RM zapytała, jakie Gmina ma plany względem działki w Wituni. 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że obecnie działka jest wydzierżawiona. Natomiast 

w przypadku lokali mieszkalnych Gmina będzie starała się być może odkupić część udziałów. 

Obecnie wobec nich cały czas trwa proces egzekucyjny, gdyż są tam hipoteki. Istnieje szansa, 

że może po drugiej licytacji, możliwy będzie wykup udziałów chociażby w jednej 

nieruchomości. Wówczas Gmina będzie mogła nią swobodnie dysponować. 

Radny Jacek Kabattek nawiązał do pozycji zmian odnoszącej się do zakupu autobusu. 

Pytał, czy jest to doposażenie Biura Obsługi Oświaty Samorządowej, czy wymiana obecnego, 

zużytego środka transportu. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że jest to wymiana obecnego autobusu, którego koszt 

naprawy byłby znaczący. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

Projekt uchwały wywołany został w związku z końcem I półrocza roku i koniecznością 

sporządzenia sprawozdania z realizacji budżetu za I półrocze roku 2022. Niezbędnym jest, 

aby zmiany w budżecie były spójne z przedmiotową uchwałą, więc uaktualnieniu podlegają 

dane w zakresie dochodów i wydatków roku 2022. 

Projekt nie wywołał dyskusji 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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c) w sprawie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie  

udzielania dotacji i sposobu rozliczania dotacji. 

Treść wynikająca z projektu uchwały była już przedmiotem procedowania przez Rade 

miejska w roku 2018. Projekt dotyczy udzielania dotacji spółkom wodnym, a konieczność 

ponownego wywołania projektu uchwały w tym zakresie wynika z faktu, iż w pierwotnym 

dokumencie odwoływano się do Rozporządzenia Komisji Europejskiej, dotyczącej pomocy 

de mini mis, które w roku 2018 obowiązywało bodajże do roku 2021. W związku z tym, że 

Gmina Więcbork otrzymała środki z Województwa Kujawsko-Pomorskiego m. in. na 

udzielenie spółkom wodnym pomocy związanej z bieżącą konserwacją urządzeń 

melioracyjnych, pojawiła się konieczność aktualizacji tej uchwały, głownie w zakresie 

obowiązywania Rozporządzenia KE odnośnie pomocy de mini mis. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Stanisław Wegner uważał, że jeżeli działalność takiej spółki jest nieopłacalna, to po 

prostu się ją zamyka. Z jakiej racji ma ona korzystać z pieniędzy mieszkańców. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że dotacja nie jest udzielna na bliżej nieokreślony cel. 

Gmina udziela dotacji na ściśle określony cel, a jest nim konserwacja rowów gminnych. Do 

zachowania ich odpowiedniej drożności i przepustowości Gmina jest zobowiązana 

stosownymi przepisami. Natomiast to, czy gmina zapłaci to zakupując usługę remontową, czy 

w formie udzielenia dotacji, która spółka po wykonaniu zadania musi rozliczyć, nie ma 

znaczenia. Jest to po prostu inna forma realizacji zadania własnego gminy. 

Teraz rozumiem, dziękuję – radny Wegner. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Następnie Skarbnik Gminy Więcbork omówiła sprawozdanie Burmistrza Więcborka 

dotyczącego wykonania budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, oraz sprawozdania finansowych jednostek gminnych za rok 2021. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork dostępne jest do wglądu w biurze 

RM oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork. 

Pokrótce Skarbnik odniosła się również do najistotniejszych danych sprawozdań 

finansowych jednostek gminnych: 

Obowiązek sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu wynika z ustawy o finansach 

publicznych, natomiast konieczność sporządzenia sprawozdań finansowych przez jednostki 

budżetowe, usankcjonowana jest zapisami ustawy o rachunkowości. Wszystkie zobligowane 

do tego jednostki gminne złożyły stosowne sprawozdania zawierające bilans, rachunek 

wyników, zestawienie zmian w funduszu i informację dodatkową do sprawozdań. Na uwagę 

w tym względzie zasługuje w dalszym ciągu wzrost sumy bilansowej – wcześniej było to 

ponad 94.000.000,00 z, teraz przekroczono 100.000.000,00 zł. Głownie wynika to z oddania 

do użytkowania nowo wykonanych inwestycji; 4.000.000,00 zł wzrostu w zakresie budynków 

i budowli oraz w zakresie gruntów w kwocie około 1.000.000,00 zł pozyskanych ze Skarbu 
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Państwa tytułem komunalizacji. Kwota zapasów pozostaje na poziomie zbliżonym. Kwota 

należności z tytułu dostaw i usług w porównaniu do roku ubiegłego nieznacznie wzrosła. 

Należności pomniejszono o odpisy aktualizujące, aby to, co zostało ujawnione w bilansie było 

jak najbardziej realne. Obserwowany jest wzrost należności od budżetów, ale są to kwoty 

wynikające ze sprawozdania Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy i mają wpłynąć w roku 

bieżącym.  Środki pieniężne na rachunkach: odnotowano spadek o prawie 1.000.000,00 zł, są 

to środki jednostek na rachunkach depozytowych, rachunku socjalnym, czy rachunku 

funduszu mieszkaniowego. Po stronie pasywów odnotowano rosnący dodatni wynik 

finansowy, co cieszy. Wyższa jest również o blisko 100.000,00 zł kwota należności z tytułu 

dostaw i usług, ale są to należności bieżące, nie ma należności wymagalnych. Zobowiązania 

wobec budżetów, czy zobowiązania z tytułu świadczeń i ubezpieczeń wynagrodzeń dotyczą  

w głównej mierze konieczności naliczenia i umieszczenia w księgach rachunkowych 

dodatkowego wynagrodzenia za rok 2021. Kwota Zakładowego Funduszu Świadczeń 

Socjalnych też nieznacznie wzrosła, jest też wyższy odpis. Rozliczenia międzyokresowe, to 

kwota dotycząca Urzędu Miejskiego i tu głównie dominuje subwencja otrzymywana przez 

Gminę Więcbork w grudniu, która dotyczy jej działalności w styczniu. W styczniu wpływają 

również dochody związane z rozliczeniem roku 2021. Bilans Gminy: po stronie aktywów 

ujawniony jest stan środków finansowych na koniec roku i są to środki na rachunku Gminy, 

należności od budżetów – środki pozyskane w styczniu, jako rozliczenie udziałów za 2021r.  

i środki, które Gmina ma otrzymać z Urzędu Skarbowego z tytułu podatków, jakie pobiera 

Urząd i przekazuje Gminie. Po stronie pasywów kwota ponad 12.000.000,00 zł, co stanowi 

saldo kredytów i pożyczek oraz wyemitowanych obligacji. Kwota nadwyżki ponad 

5.000.000,00 zł. Zmniejsza się skumulowany wynik budżetu – pozycja ewidencjonuje wyniki 

z lat poprzednich, tj. wcześniej były deficyty, które zmniejszały kwotę sumy bilansowej. 

Teraz w wyniku wypracowania nadwyżek w poszczególnych latach, kwota ta znacząco się 

zmniejsza. Kwota rozliczeń międzyokresowych – głównie subwencja w grudniu  

z przeznaczeniem na działalność w styczniu oraz środki otrzymane w grudniu z Funduszu 

Dróg Samorządowych na realizację przejścia dla pieszych przy Szkole Podstawowej Nr 1  

w Więcborku.   

Przewodnicząca Komisji podziękowała Skarbnik Gminy Więcbork za przygotowanie  

i przedstawienie radnym, tak obszernego materiału sprawozdawczego. Rok poprzedni został 

zakończony wydaje się pomyślnie i oby tak było również w przypadku tego i kolejnych lat, 

bo sytuacja w kraju optymistycznie nie nastraja. Radna zauważyła, że brakuje w tym miejscu 

podsumowania, które każdorazowo przy okazji finansowych sprawozdań, fachowo puentował  

śp p. Władysław Rembelski. 

Ten punkt obrad nie wywołał dyskusji, zatem Przewodnicząca RM przystąpiła do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2021. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie Gminy 

Więcbork do Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Sępólna 

Krajeńskiego przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 
 

Stowarzyszenie ma zostać utworzone w celu pozyskania i wydatkowania pieniędzy 

przyznanych Gminie Więcbork w ramach polityki terytorialnej. W celu lepszego  

i sprawniejszego zarządzania przyznanymi funduszami, była konieczność zawarcia 
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partnerstwa. Przedstawiciele gmin powiatu oraz samego Powiatu Sępoleńskiego, doszli do 

wniosku, że najlepszą formą organizacyjną, która najskuteczniej przeprowadzi to 

postępowanie, będzie Stowarzyszenie, zatem proponuje się wycofanie z uprzednio podjętej 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia i przyjecie uchwały w treści, 

jak powyżej. W dalszym toku prac nad ukonstytuowaniem Stowarzyszenia przyjęty zostanie 

Statut organizacji, który każdej z gmin i Powiatowi będzie gwarantował równe prawa. Dzięki 

temu Gmina Więcbork, będzie mogła zagospodarować środki w wysokości około 

11.000.000,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Wegner stwierdził, że zawsze był nieufny wobec intencji przedstawicieli Sępólna  

i przy tym pozostaje. 

Zastępca Burmistrza Więcborka zapewnił radnego, że wspólnie z Burmistrzem 

przedyskutowali projekt założeń Statutu, każdy z nich miał swoje uwagi do niego i nanieśli 

takie zapisy, aby Gmina Więcbork nie była pokrzywdzona i mogła obronić swoje prawa.  

Podjęcie środków, o których mowa wymaga utworzenia tego Stowarzyszenia. 

Radna Dorota Wnuk pytała, do kiedy jest czas na utworzenie tego Stowarzyszenia, i czy po 

uzyskaniu tych pieniędzy będzie ono nadal funkcjonowało. 

Burmistrz Więcborka mówił, że założenie jest takie, aby Stowarzyszenie utworzone zostało 

w rozpoczynającym się III kwartale tego roku, dlatego niezbędne jest podjecie uchwał przez 

poszczególne rady samorządów, które wchodzić będą w jego skład. Stowarzyszenie ma 

działać, aby zrealizować politykę terytorialna na terenie powiatu sępoleńskiego i wydatkować 

środki przeznaczone na ten cel w ramach RPO. Jakie będą jego losy później, i kto będzie  

o tym decydował, na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Projekty uchwał opracowane przez Referat, Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku, przedstawił Kierownik Komórki  

p. Michał Bąk.  

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sypniewo, 

 

Projekt zakłada uaktualnienie kolejnego z planów odnowy miejscowości, tym razem dotyczy 

on Sypniewa. Przyjęcie uchwały umożliwi pozyskanie środków zewnętrznych i złożenie 

wniosku do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zmianami w Miejscowym Planie 

Gmina chce uporządkować gospodarkę wodno-ściekową tego terenu. Zadania, jakie zostaną 

m. in. wykonane przez Zakład Gospodarki komunalnej w Więcborku dotyczyły stacji zlewnej 

z oprogramowaniem pomiarowym i zakup beczki asenizacyjnej.   

 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o zmianę rodzaju miejscowości 

Runowo-Kolonia,  

 

Zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 29 sierpnia 2003r. o urzędowych nazwach miejscowości  

i obiektów fizjograficznych, urzędowa nazwa miejscowości jest ustalana, zmieniana lub 

znoszona na wniosek rady gminy, na której obszarze jest położona miejscowość. Rada gminy 

przedstawia wniosek ministrowi właściwemu do spraw administracji publicznej za 

pośrednictwem właściwego wojewody, co uzasadnia wystąpienie z powyższym do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 

W przypadku wniosku dotyczącego zmiany nazwy miejscowości zamieszkanej, rada gminy 

jest obowiązana uprzednio przeprowadzić w tej sprawie konsultacje społeczne  

z mieszkańcami tej miejscowości. Wyniki konsultacji jednoznacznie wskazują, że mieszkańcy 

jednogłośnie opowiedzieli się za zmianą rodzaju miejscowości Runowo-Kolonia, część wsi 

Runowo Krajeńskie na Runowo-Kolonia, kolonia. Starosta Sępoleński również wyraził 

pozytywną opinię w tej sprawie. W związku z powyższym w pełni uzasadnione jest podjęcie 

niniejszej uchwały, jako zgodnej z wolą mieszkańców i zmierzającej do uporządkowania 

nazewnictwa miejscowości na terenie Gminy Więcbork. Zmiana rodzaju miejscowości 

Runowo-Kolonia, część wsi Runowo Krajeńskie na Runowo-Kolonia, Kolonia - doprowadzi 

do zgodności stanu faktycznego ze stanem prawnym. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na okres 5 lat nieruchomości położonej 

w Sypniewie, stanowiącej część działki nr 278/1, 

 
Do tutejszego Urzędu wpłynął wniosek dotychczasowego Dzierżawcy o przedłużenie umowy 

zawartej z Gminą Więcbork, której przedmiotem jest części działki oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 278/1 obręb Sypniewo o powierzchni 300 m². Na przedmiotowej nieruchomości 

znajduje się stacja bazowa telefonii komórkowej. Po negocjacjach z Firmą, jakie przeprowadził 

Burmistrz i Radca Prawny Urzędu Miejskiego okres dzierżawy ustalono na pięć lat, natomiast 

stawka czynszu określona zostanie odrębną umową.  

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 



10 
 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w Wituni,  

 

Nieruchomość gruntowa oznaczona numerem geodezyjnym 192/3 obręb Witunia  

o powierzchni 0.0178 ha stanowi drogę ogólnodostępną i jednocześnie zapewnia połączenie  

z dalszym odcinkiem drogi gminnej. Strony ustaliły, że rekompensatą za nieruchomość będzie 

nieruchomość zamienna stanowiąca własność Gminy Więcbork. Właściciel działki 192/3 

zaproponował działkę 193/1 obręb Witunia. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami w przypadku nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuje się 

dopłatę, której wysokość jest równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości. Gmina 

zleci wycenę obu działek, ale prawdopodobnie działka gminna jest większa, zatem ze strony 

właścicieli drugiej nieruchomości będzie musiała nastąpić dopłata. 

 

Radnym zaprezentowano, jak obie działki wyglądają i gdzie są zlokalizowane /zdjęcie - 

ortofotomapa/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Marian Chęś pytał, co w przypadku, gdy właściciele drugiej działki nie będą chcieli 

dopłacić różnicy. 

 

Na dzień dzisiejszy nie widomo jeszcze, jakie to będą kwoty po wycenie. Jeżeli nie będzie 

zgody Gmina będzie negocjować – mówił p. Michał Bąk. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

 

e) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 

41/2 położonej przy ul. Gdańskiej w Więcborku, gmina Więcbork, 

 

Działka stanowi własność osoby fizycznej, która wystąpiła do Gminy Więcbork  

o sporządzenie przedmiotowego planu. Teren będzie przeznaczono pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną z usługami nieuciążliwymi oraz częściowo pod zabudowę 

jednorodzinną. Projekt planu przeszedł wymagane postępowanie administracyjne, łącznie  

z wszystkimi uzgodnieniami i wyłożeniem do publicznego wglądu. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Obecnych 14 radnych 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

f) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki nr 

314/5 położonej przy ul. Krajeńskiej, gmina Więcbork. 
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Działka stanowi własność osoby fizycznej, która wystąpiła do Gminy Więcbork  

o sporządzenie przedmiotowego planu. Teren będzie przeznaczono pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną z usługami nieuciążliwymi. Projekt planu również przeszedł 

wymagane postępowanie administracyjne, łącznie z wszystkimi uzgodnieniami i wyłożeniem 

do publicznego wglądu. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Obecnych 14 radnych 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń do planu zaopatrzenia  

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 2012-2030 

aktualizacja”, przedłożył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 
Prawo energetyczne nakłada na wójta, burmistrza, prezydenta miasta opracowania 

przedmiotowego dokumentu. Projekt założeń sporządza się dla obszaru gminy, co najmniej na 

okres 15 lat i aktualizuje, co najmniej raz na 3 lata. Obecnie obowiązujący został przyjęty w roku 

2012 i w roku bieżącym podlega aktualizacji. Należy wskazać, że zgodnie z art. 18 ust 1 

wskazanej wyżej ustawy do zadań własnych gminy w zakresie zaopatrzenia w energię 

elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy:  

- planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na 
obszarze gminy;  

- planowanie oświetlenia miejsc publicznych i dróg znajdujących się na terenie gminy;  

- finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na terenie gminy,  

- planowanie i organizacja działań mających na celu racjonalizację zużycia energii i promocję 

rozwiązań zmniejszających zużycie energii na obszarze gminy.  

 

Ponadto zgodnie z zapisami art. 7 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym do zadań własnych gminy należy zaopatrzenie w energię elektryczną i cieplną oraz 

gaz. Projekt założeń był wyłożony do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Miejskiego  

w Więcborku oraz był dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego w Więcborku, zgodnie z art. 19 ust. 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo 

energetyczne. "Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Więcbork na lata 2012-2030 aktualizacja" został 

pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego uchwałą  

nr 21/807/22 z dnia 31 maja 2022r. Najważniejszym z wniosków płynących z opracowanego 

planu jest ten, że obecnie nie występują zagrożenia zaopatrzenia w ciepło dla miasta i gminy 

Więcbork i brak jest przesłanek, aby w perspektywie do roku 2030, takie zagrożenie mogło 

wystąpić. Podobnie rzecz ma się z bezpieczeństwem energetycznym, które obecnie jest na 

poziomie zadawalającym. 

 

Mieszkańcy mogą składać również swoje wnioski do Dokumentu i jeden  

z takich wniosków wpłynął. Autor wnioskował o wpisanie do Projektu założeń gazyfikacji 

ziemnej Więcborka z budową stacji redystrybucji gazu ziemnego. Opracowany Projekt 

przewiduje, że gaz w Więcborku popłynie, o ile oczywiście Spółka, która będzie prowadziła 

ta inwestycję, znajdzie środki na sfinansowanie przedsięwzięcia. Dlatego też nie ma potrzeby 

wpisywania konieczności wybudowania instalacji gazowej. Kolejna propozycja, to wpisanie 

do Dokumentu budowy elektrowni wiatrowych na terenie gminy i w mieście Więcbork, co 

również zostało już zawarte, a także budowę biogazowi, geotermii, jako źródło zasilania  
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w ciepło i prąd mieszkań w mieście i gminie Więcbork oraz budowy elektrowni wodnej na 

rzece Orla, w Runowie Krajeńskim, jako źródła dostarczania prądu w gminie Więcbork.  

W sprawie wniesionych spraw, poproszono Firmę opracowującą Dokument o wyrażenie 

opinii cyt.:   

 

„Założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe weryfikują 

stopień zabezpieczenia gminy w nośniki elektryczne, energetyczne i wyznaczają ramy 

realizacji przedsięwzięć w zakresie bezpieczeństwa energetycznego gminy. W tym kontekście 

analizowane są plany rozwojowe przedsiębiorstw energetycznych oraz możliwości 

wykorzystania lokalnych zasobów energetycznych i zwiększenia efektywności energetycznej. 

Projektowany dokument dopuszcza inwestycje wzmiankowane we wniosku. Zapisanie jednak 

konkretnej inwestycji z zakresu przedmiotowego dokumentu, może odbyć się na wniosek 

inwestora, gdyż wiąże się, to ze zobowiązaniem do jego realizacji, czego ogólnie nie może 

narzucić samorząd niezależnym podmiotom gospodarczym za pomocą instrumentu, jakim jest 

Projekt. W związku z powyższym, jedyna forma, w jakiej mogą być one ujęte, to 

dopuszczenie możliwości realizacji. Każdy bardziej wiążący zapis, wymaga wniosku 

inwestora” – koniec cytatu” 

 

Powyższa opinia wskazuje, że Dokument ujmuje w sposób zgodny z przepisami prawa, 

wszystkie niezbędne zapisy w związku, z czym złożony wniosek nie znajduje uzasadnienia. 

 

Uwag nie wniesiono  

 

Przewodnicząca Komisji poddała po głosowanie złożony wniosek. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało - 0 radnych 

Przeciwnych - 14 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Wniosek został odrzucony 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu omówionego 

powyżej uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 


